
Tikkurilan jokirannan sauna-ravintolan liikepaikanluovutuskilpailu – Palautteet 
 
Kilpailun yhteydessä järjestettiin palautekysely osoitteessa osallistuvavantaa.fi, jossa sai 
kommentoida saapunutta kilpailuehdotusta. Palautteita sai antaa 10.11.-24.11.2021 välisenä aikana, 
ja niitä annettiin yhteensä 94.   
 
Kilpailun ehdotuksen kommentointimahdollisuudesta kerrottiin Vantaan kaavoituksen 
nettisivuilla sekä Vantaan Sanomissa. Kysely oli jaettu kolmeen osaan: mikä on ehdotuksessa hyvää, 
miten ehdotusta tulisi kehittää sekä avoin palaute. 
 
Asiattomat kommentit on poistettu palautteista.  

 
Mikä on mielestäsi ehdotuksessa hyvää? 
 

• Kiva että jokivartta elävöitetään ja siistitään. 

• Rakennuksen arkkitehtuuri on hyvä ja hieno ja se sulautuu ympäristöönsä hyvin. 
Yhteiset uimapukusaunat miehille ja naisille on moderni ja hyvä ratkaisu. Tämä antaa 
mahdollisuuden myös pariskunnille ja erilaisille ystäväporukoille nauttia saunan 
palveluista. Myös sähkö- ja puusaunat on hyvät kun niitä on erilaisia. 

• Arkkitehtuuri ja se, että siinä on mahdollista myös uintiin, ulkoaltaassa. 

• Kaikki. Myös sijainnin paikka sopii erinomaisesti. 

• Se elävöittää merkittävästi tuota rantaa ja tuo keskusta-alueelle loistavan lisän 
tarjontaan 

• Ehdotus on todella hyvä. Tuo tontti on nykyään täysin käyttämätön ja vaarallinen 
mennä talviajan ulkopuolella runsaan punkkeja miellyttävän kasvillisuuden takia. 
Kilpailukohdepaikka on jo puistokäytössä, mutta tämä kohta on täysin käyttämätön, 
joten mieluummin tänne. 

• Saunaa ja ravintolaa tuonne suunnalle toki tarvitaan MUTTA: On tehty huippuhyvä ja 
yli puoluerajojen kannatettu esiintymislava-aloite (valtuustoaloite), ja se on kyllä 
vielä tarpeellisempi ja kaikkia lapsesta vaariin hyödyttävä, toisin kuin tuo jonne 
myydään pääsylippuja - ja sen esiintymislavan paras sijaintihan on tuossa kuvassa 
sijaitsevan laiturin oikealla puolen, lasten leikkipaikkaa vastapäätä. Eli siis 
kunnollinen suurten kaupunkikonsertteja varten tehtävä (ei tuollainen joka tuossa 
kuvassa on saunan ja joen välissä).  Kunnollinen esiintymislava toisi suoraan ja 
välillisesti merkittävästi tuloja läheisille yrittäjille, ja kaupungille - siis myös 
saunaravintoloitsijalle. 

• Aivan mahtava nykyaikainen idea! Varmasti saadaan vetovoimaa hankkeella 
vantaalle ja esimerkiksi majoittujia enemmän tikkurilan alueelle 

• tosi hieno juttu Vuolle Saunan yhteyteen on tulossa myös ulkouima-allas ja sisälle 
poreallas. 

• Siis koko idea, mahtavaa 👍 

• Tarina on hyvä 

• Hyvä, että otettu suunnitelmaan mukaan monia aktiviteetteja; ravintola, sauna, 
kokoustilat ja liikuntamahdollisuudet. 

• Moderni, ajanmukainen ja toimivalta vaikuttava kokonaisuus, joka täydentää 
erinomaisesti Tikkurilan monimuotoisuutta ja lähiöstä kaupungiksi kasvavaa Vantaan 
keskustaa. 



• Se nostaa Vantaan imagoa ja luo keskisuuren esiintymispaikan jollaisista on suuri 
pula. Ehdottoman hyvä ehdotus ja molemmat! 

• Täydellinen kokonaisuus Tikkurilaan, Tikkurila kaipaa juuri tälläistä kokonaisuutta 
virkistäytymiseen, hienoihin illallisiin, turismiin ja Tikkurilan elävöittämiseen. Upea 
kokonaisuus ja huolellinen ulkoasu. Näyttävä rakennus, ihan vain pelkästään 
katselemiseen. 

• Kunnon esiintymislava. Saada kuunnella live musiikkia. 

• Erittäin monipuolinen suunnitelma ja tuo paljon mahdollisuuksia ja elävyyttä tuohon 
joen varteen. 

• Tikkurila tarvitsee tuollaista 

• Saunat mutta liian pienet. 

• Elävöittää kaupunkia! Erityisesti maksukykyiset nuoret on kohderyhmää. Nythän he 
menevät naapurikuntiin kun Vantaalla ei ole tarjota tämän suuren kuluttajaryhmän 
tarpeisiin juuri mitään kuin vanhaa ja pölyttynyttä. Upea idea kyllä kiitos! 

• Matala rakennus👍sopii hyvin maisemaan. Vihdoin jotain fiksua Vantaalle. 

• Se, että Vantaalle edes harkitaan Sauna/Ravintolaa! Aivan ihanaa! Aluetta johon 
mennä viettämään ystävien kanssa aikaa ja syömään samalla on erittäin tervetullut. 

• Täydellinen idea! Vantaa kaipaa ilmeen kohotusta ja tuo olisi huippua. Jokeen 
pulahdus saunasta. Sopii kaikenikäisille. 

• Rakennuksen ulkoasu ja tilojen sijoittelu. Puun käyttäminen rakennusmateriaalina. 

• Koko sauna-ravintola -ajatus jokirantaan on mainio, ja tämä ehdotus kyseiseen 
jokimutkaan enemmän kuin nenä päähän. Toivottavasti tämä ehdotus toteutuu niin 
suurelta osin kuin mahdollista. Avara ravintolasali jokinäkymin on hieno ja 
saunaosasto uima-altaineen ja -laitureineen on loistava. 

• Kaikki. Piristää alueen tarjontaa ja saa joenrantaa kuntoon ja huippukäyttöön! 

• Elämää jokirantaan on hyvä idea.  Uimapaikka tarvitaan ehdottomasti. 

• Se, että se kunnolla käynnistää joenrannan alueen suunnittelun viihtyisäksi vapaa-
ajanviettoalueeksi ravintoloineen ja kahviloineen, kulttuuri- ja matkailupalvelut 
meen. Koko kaupungin aikuisten olohuone. 

• Loistava ehdotus saunaravintola! Ihmiset kaipaavat tänne kaupunkimiljööseen jotain 
rentouttavaa ja mikäs sen parempi, kuin esim. juhannus sauna. 

• On mukavaa, jos Tikkurilaan saataisiin julkinen sauna ja kylpymahdollisuus. 

• Mielestäni esiintymislava yhdessä saunan kanssa on hyvä! 

• Mahtava idea kokonaisuudessaan elävöittää joenvartta. Hyvää on ravintola sekä 
padelkentät. 

• Sauna/ravintola itsessään sekä siihen liitetty esityslava 

• Uusi ravintola sekä sen hieno miljöö! Lisää tälläisiä Tikkurilaan. 

• Hyvä lisä jokivarren ihanaan miljööseen, kaunis rakennus! 

• Paikka, ympäristöön sopiva arkkitehtuuri ja erityisesti tarve tämänkaltaiselle 
toiminnalle alueen (ja koko kaupunkikulttuurin) virkistämiseksi. 

• Vantaalle lisää oleskelupaikkoja. Tällaista ei vielä ole niin on ehdottomasti 
tervetullut. 

• Kaikki! Ehdottomasti tämmöinen Tikkurilaan elävöittämään upeaa jokirantaamme. 

• Kaikki. Hyvin sulautuu maisemaan ja erittäin tervetullut lisä Tikkurilaan. Täydet 10 
pistettä. 

• Ravintola toiminta. 



• Mahtava ehdotus! Kaunis arkkitehtuuri ja erinomainen toiminnallisuus. Nostaa 
selvästi Tikkurilan profiilia ja vetovoimaa. Tässä on nyt mahdollisuus harpata iso 
askel eteenpäin ja olla luomassa kansainvälistä, urbaania kaupunkikeskusta. 

• Veden hyödyntäminen, ihana idea kuivalla Vantaalla 

• Upea muotokieli. Ravintola tarpeeksi suuri. 

• Koko ajatus kuullostaa täydelliseltä. 

• Kummatkin vaihtoehdot samaan paikkaan. Heureka! 

• Monipuolisuus - kunpa kaikki elementit toteutuisivat! Kaikki puuttuvat tällä hetkellä 
Tikkurilan kaupunkimaisemmaksi muuttuvasta ytimestä: laituri/ kulkuyhteys veteen 
(suppailu, melonta), padel, yleinen sauna, viihtyisä terassi ilta-auringon suuntaan, 
ulkouima-allas 

• Ei mikään 

• Ehdotuksen monininaisuus, samassa paketissa ravintola, kokous palvelut ja liikunta-
/rentoutumis mahdollisuudet. Paikka myös erinomainen. Tikkurilan alue tulee 
kehittymään ja uutta toimisto rakennusta suunnitellaan juuri Tikkurilaan, jotta myös 
kansainvälisille asiakkaille mahdollista tarjota paremmat puitteet. Kyseinen ehdotus 
toisi erinomaisen vaihtoehdon, ei vain asukkaille, mutta yritysten käyttöön. 

• Idea on erinomainen ja sijainti myös. 

• Kauniisti ympäristöön sopiva ja tuo elinvoimaa Jokiranta-alueelle. Kuusijärven 
savusaunat ovat jo niin täynnä, että saunakapasiteetin lisääminen Vantaalle on tosi 
hyvä juttu. 

• Ehdottomasti yksi hienoimmista suunnitelmista, joka kohentaa rantaa sellaisesta 
kohdasta, joka kaipaa kasvojenkohotusta muutenkin. Rakennus on tyylikäs ja sen 
soisi toteutuvan sellaisena kuin kuvissa suunniteltu. 

• Kaunis rakennus Monipuolista toimintaa ehdotetaan Lava mukana suunnitelmassa 

• Sauna palvelee pientä ryhmää  esim mutta minä en esim saunaa käyttäisi. 

• Lisää Tikkurilan kiinnostavuutta todella paljon. Nostaa yleisprofiilia kaupungissa. 

• Vau, hieno. Jokaiselle jotakin. 

• Upeaa, että jokirantaa kehitetään! Tälläisiä toimintoja varmasti on moni kaivannut. 
Hyvä myös, että promenadi kulkee rannassa eikä hanke yksityistä tuota kohtaa 
rannasta. Laituri on olennainen. 

• Todella hyvä ja hieno paikka tulee olemaan. Ei tarvitse vantaalaisten enään 
helsingissä käydä kun tuokin tulisi niin löytyisi meiltä kaikkea. 

• Ehdotus oli erittäin hyvä, minusta siinä oli hyvää melkein kaikki!  Pidän siitä että 
sijaintia muutettiin ohjeellisesta sijainnista jotta Heurekan sillan viereinen puusto 
jäisi koskemattomaksi. Tikkurilassahan ei enää kovin paljon ole puita jäljellä. 

• Paikka on kiva, ja kaikki mikä elävöittää Tikkurilaa on mielestäni tervetullutta. 

Pitäähän meilläkin olla sauna, ja vielä ihanampaa jos voisi pulahtaa jokeen😄 
Kannatan! 

• Todella hyvä ajatus olisi Tikkurilaan lisää monimuotoisempia palveluita ja elämää! 

• Saisimme upean kohteen Vantaalaisille, johon mahdollisesti muiltakin paikkakunnilta 
löydettäisiin. 

• Todella hyvä idea. Tulisi varmasti käytyä 

• Elämää Tikkurilaan, hyvä juttu. Toivottavasti toteutuu. 

• Näyttää hyvältä ja sopii tuohon. Elävöittää ja hyödyntää joen rantaa. Padel kentät 
Esiintymislava 



• Rakennus vaikuttaa maisemaan sopivalta. 

• Itse rakennus monimuotoinen mahdollistaen useamman tilaisuuden yhdenaikaisen 
toiminnan. 

• - Komea arkkitehtuuri 
- Iso terassi 
- Isot ikkunat joelle kahvilatiloista 

• Ei mikään 

• Loistava sijainti ja hieno suunnitelma. Nykyinen pusikko poistuu ja ranta 
(toivottavasti) siistitään ja pengerretään. Tukee ajatusta Vantaan paraatipaikasta ja 
parantaa asukkaiden viihtyvyyttä. Tämä on paikka, johon voi tuoda vieraat Vantaalla!  
Padel-kentät ja esiintymislava ehdottamasti plussaa! Ehdotettu sillan paikka on hyvä. 

• Upea ehdotus, jolle löydetty luonteva paikka nykyisen ryteikön tilalle hienoa 
jokirannan maisemaa hyödyntäen, Vantaalta puuttuu juuri tämänkaltainen 
jokivarren ravintola ja saunamaailma, joten täydet pisteet ehdotukselle!!! 

• Ei mikään. 

• Kaikki 

• Yleinen sauna, uima-allas, mahdollisuus myös uida joessa, ihana paikka vaan viettää 
lomapäivää ja tavata ystäviä. Rakennus on myös kaunis ja sijainti loistava. 

• Avoin ja avarat tilat. Takat ovat plussa, jos niissä on elävä tuli. Ne tuo lämpöä. 
Ulkotuli hienoa, tuo tunnelmaa varsinkin iltaisin. Ulkoaktiviteetit hyvä juttu. 

• Ulkokuntosali. Lisäksi on hyvä että Heurekan ympäristöön saadaan jotain, joka tuo 
Vantaalle lisää turisteja ja vierailijoita. Heurekan ympäristöön sopii hyvin sauna ja 
ravintola. 

• Alueen käyttöönotto loistava idea, tyyli sopiva ko. paikkaan. 

• Mahtavaa että saadaan käyttöön Vantaanjoen ympäristöä. 

• Rakennuksen muotokieli. On matala ja ympäristöön sopiva. Tikkurilasta puuttuu 
tällainen konsepti. Luulen että ravintolasta ja sen terassista tulee ainakin kesäaikaan 
hyvin suosittu. 

• Sauna- ja ravintolapalvelut. Näen tämän mahtavana paikkana vierailla Vantaalle 
saapuvien ystävien ja sukulaisten kanssa. Myös hyvä vetonaula muualla 
pääkaupunkiseudulla asuville. Rannan ympäristö on viihtyisä ja Tikkurilasta puuttuu 
vastaava paikka. 

• Yleinen sauna Tikkurilaan on ajatuksena loistava. Jos sijaintia saa noin vain vapaasti 
muuttaa olisi paras paikka ollut radan itäpuolella vastapäätä Vernissaa, Heurekan 
parkkiksen ja joen välissä, jossa huolto turvallisesti järjestettävissä. 

• Hyvää on että jokirantaa hyödynnetään, mutta.. 

• + paikka paljon parempi kuin heurekansillan kupeessa 
+ rakennus istuu maisemaan/paikkaan hienosti 
+ hyvä nimi/tarina 
+ monipuolinen suunitelma (padel/kuntosali/melonta ym.) 
+ juuri tälläistä aktivitettia /tilaa tarvitaan joenrantaan 

• Sijainti 

• Tikkurilan ravintolamaailman tarjonta kasvaa. 

• Arkkitehtuuri 



• Ehdotuksen koko, tilojen sisältö ravintoloineen ja saunoineen ja arkkitehtuurinen 
ulkonäkö ovat erinomaisia. Sijainti Silkin kulttuuripalvelujen ja Heurekan vieressä, 
lähellä Tikkurilan keskustaa on myös erinomainen. 
Erinomaista on, että jo vuosikymmeniä pusikkomaisena alueena keskeisellä paikalla 
Tikkurilan kulttuurimaisemaa oleva maa-alue saa arvoisensa käyttötarkoituksen. 

• Sijainti on hyvä, mutta ei tämänkaltaiselle hankkeelle. 

• Sauna oli mutta pieni 
 
Miten kehittäisit ehdotusta? 
 

• Sijoittaisin alkuperäiseen paikkaan, jo voimassaolevien kahden sillan väliin, jolloin ei 
olisi suoraan uuden silkkitehtaan asuinkerrostalon edessä. Alkuperäisessä paikassa 
ravintola/sauna ei häiritsisi asukkaita, vaan vastapäätä olisi puisto. 

• Lisäisin saunavalikoimaan myös höyrysaunan jollaista ei ole muissa vastaavissa 
saunapalveluissa lähistöllä kuten uimahalleissa. Ulkouimaltaan koko ja kapasiteetti 
on aivan liian pieni! Toteutus tulee saamaan kesäisinä lämpiminä päivinä paljon 
asiakkaita erityisesti lapsiperheitä. Altaiden kapasiteetti ei riitä siihen. Kun vertaa 
Helsingissä sijaitsevan Allas seapoolin tai Kuusijärven käyttäjämääriin tulee tämän 
toteutuksen käyttäjämäärät olemaan samaa luokkaa. Edes Allas seapoolin altaiden 
kapasiteetti ei riitä käyttäjämääriin. Lapsiasiakkaat tekevät palvelusta kesäpäivinä 
levottoman ja rauhattoman. Lapsille pitää saada toinen oma uima-allas. Toteutus 
palvelisi myös kuntouimareita jos uima-altaat olisivat isompia. Ulos pitäisi sijoittaa 
myös lisää porealtaita jotka myös lisäävät mahdollisuutta uimiseen ja 
kastautumiseen. Sisäporeamme palvelee asiakkaita lähinnä vain talviaikaan. 
Vantaalle on vuosikausia toivottu ja haluttu maauimalaa ja sille on syynsä ja suuri 
halu ja tarve. Tämä toteutus tekisi kaupunkilaisten pitkäaikaisesta toiveesta totta 
joten siitä voimme ennakoida palvelun kysyntää ja käyttäjämääriä jotka tulevat 
olemaan suuria.  
Toteutuksessa ei ole varattu ollenkaan tilaa auringonotolle ja auringosta 
nauttimiseen. Uima-altaan läheisyyteen pitää saada nurmikkoalue sekä alue 
auringonotolle, aurinkotuoleja ja lepotuoleja. 

• Joen laitureilta pitäisi ehdottomasti päästä myös uimaan 

• Täydellinen, ei kehitettävää 

• Oleellista on se että Heurekan puistoon saadaan moderni ja kunnollisen kokoinen 
esiintymislava. Se on valtuuston ja kuntalaisten isompi tahtotila! On älytöntä että 
esiintymislavalle luodaan esteitä (että muka vaikea tuoda vettä ja sähköjä) mutta 
saunaravintolalle vastaava onnistuisi - jätevesien ym. tekniikan lisäksi!? 
Esiintymislavan eteen mahtuisi leikkipuistoa vastapäätä sijainnilla jopa tuhansia 
katsojia eli siitä saisi hulppean vetonaulan, kunnon kaupunkikonsrttilavan - joka toki 
oikein toteutettuna hyödyttäisi myös läheisiä yrittäjiä (saunaa, kahviloita, 
ravintoloita jne.) ja ennen muuta olisi laajoja kansanryhmiä hyödyttävä investointi, 
johon saunaravintola ei kuitenkaan pysty. Heurekan parkki on yksi isoimpia 
Tikkurilan alueen parkkipaikkoja ja matkailukeskuksen läheisyys tuo lavan lähelle 
kaikille vantaalaisille. Nyt saatava kunnon yhteistyö ja molemmat asiat maaliin!  
Padelkentät hyvä idea varsinkin jos ne ovat julkisia kuten kaupungin tenniskentät, 
mutta ehkä kaupungin rahalla pitäisi mieluummin ensin rakentaa esiintymislava. 



• Ottaisin huomioon jonkin yhden erityisryhmän suunnittelussa, mitä voitaisiin 
korostaa markkinoinnissa. Mahdollisesti esimerkiksi vanhukset tai liikuntarajoitteiset 
henkilöt/näkövammaiset 

• iso ulko-uima-allas? 

• En mitenkään, minulle kelpaa näin 

• Miettisin vielä kuparia rakennusmateriaalina. Onko se välttämättä kaikkein paras ja 
kaunein vaihtoehto? Toki pitkälti makukysymys. 

• Alkuperäinen määritelty sijainti on huomattavasti parempi kuin nyt ehdotettu. 

• Varmistaisin että saa rakentaa ja toteuttaa keskisuuren esiintymispaikan. 

• En mitenkään, hienosti suunniteltu ja upea kokonaisuus. Se sisältää kivoja ideoita, 
mahdollistaa eri urheilulajeja, kelluvan konserttilavan, saunat, poreallas ym. 
Ehdottomasti jokiuinti mahdollisuus selvitettävä myös. 

• Isompi laiturialue voisi mahdollistaa enemmän toimintaa ja myös muita yrityksiä 
toimimaan tuossa rannassa. 

• En mitenkään 

• Rakennukseen enemmän pyöreitä muotoja kuten Heurekassa tai kuten Fazer 
vierailukeskuksessa. Saunar ja pukuhuoneet on pienet, ravintolatilaan riittäisi 
pienemmät asiakastilat. Joelle päin oleskelutilaa enemmän, padel kentät pois 

• Jokirantaan kaivataan lisäksi kahvilatoimintaa isoilla terasseilla maustettuna. 

• Näyttää hyvältä :) Toivottavasti ulkonäkö olisi neutraalin moderni (kuten Helsingin 
Löyly/Pääkirjasto) eli puuta ja luonnonmukaisia materiaaleja. Pidän hahmotelma 
kuvasta. Uiminen ehkä herättää Keravan joessa huolta mutta se varmaan hoidetaan 
kuntoon osaavien puolesta kun on vain oma mielikuvani. 

• Saunasta uimaan, joten joki uimaan sopivaksi. Laituri, hiekkaa tms.. 

• Ravintolan sisustusta ”lämpimämmäksi”, kodikkaammaksi ja viihtyisämmäksi 
lisäämällä esim. viherkasveja ja pehmeitä tuoleja. Ulkoterassille aurinkotuoleja ja 
kesällä kesäkukkia. 

• Ravintola pidettävä korkeatasoisena jotta anniskelun haitat ei pilaa paikkaa. 

• Jos maapinta-alaa/tonttia vieressä riittää, niin mikä jottei yksityisellä rahalla 
maauimala. Jokiveden uimakelpoisuus arveluttaa. Asiantuntijat tietänevät parhaiten, 
että olisiko se mitenkään järkevää vai ei. 

• Tanssipaviljonki ehdottomasti myös. 

• Palauttaisin sijainnin aikaisempaan paikkaan. Heurekan ulkoalue on hyvin meluisa 
kesäisin ja häiritsee saunaan ja kylpemiseen kuuluvaa rauhoittumista.  
Rakennusmassaa tulee kokonaisuudessaan pienentää ja saunan sekä kylpypaljujen 
osuutta lisätä terassitoiminnan, ravintola- ja kokoustilojen kustannuksella. 
Esiintymiseen sopivia lavoja tuntuu tarvittavan jokirantaan liian monta. Sellaisen 
paikka ei liene 60 metrin päässä asutuksesta. Padel-kentät vievät myös vapaata tilaa. 
Jokirantaan tarvitaan selkeää avaraa oleskelu- ja pikniknurmea kaikille vapaaseen 
käyttöön, kuten Tikkurilan jokirannan yleissuunnitelmassa osoitetaan.   Huollon 
toimivuus pitää selvittää. 

• Jättämällä ehdotetun sillan pois. Sauna/ravintolan yhteydessä olisi hyvä olla lisäksi 
toinenkin laituri esityslavan paikkeilla, 

• Mihin saa auton parkkiin? 

• Tapahtumia, kuten konsertteja paikan ympärille. 



• En mitenkään. Vaikuttaa täydelliseltä. Toivottavasti tuo "allas" tarkoittaa ihan uima-
allasta. Vastaava konseptihan on Katajanokalla, allas-seapool. 

• Voisiko jokea hyödyntää myös uimisessa? 

• Myös talvikaudella auki oleva 

• Lisäisin baarin ulos, isomman uima-altaan, useamman porealtaan, yhdistäisin 
takkahuonekabinetin, jota voisi vuokrata. Ulos  iso toiminnallinen ,aktivoiva alue 
lapsille. 

• Jokea voisi ruopata ja puhdistaa jotta siinä pystyisi uida. 

• Kaupungin tuki mahdollistaa, myös ulkopuoliset sponssit. 

• Varmistaisin ilta-auringon. Miten tuleva korkea rakentaminen joen länsipuolella 
tulee vaikuttamaan? Kattoterassi osittain? Lava ja lupa musiikille esim 
kesäviikonloppuisin. 

• Peruuttaa koko hanke 

• Kehittäisin ympäristöä niin että mahdollisuus olisi järjestää myös hieman suurempia 
tapahtumia/konsertteja, kuten Allas Sea Poolissa on mahdollista. 

• Terassit. Kuvista näyttää, että kaikki terassialueen istumapaikat ovat katoksen alla. 
Vaikka katos onkin korkealla, olisi kiva, että valtaosaan paikoista paistaisi koko 
päivän / illan aurinko. Tikkurilassa ei ole juurikaan terassia, jossa voisi nauttia ilta-
auringosta. Voisiko esimerkiksi nurmikon sijaan laittaa promenadin joen puoleiselle 
puolelle terassin - mukaelemaan pormenaadin muotoa. Joka tapauksessa olisi kiva, 
jos olisi iso terassi, jossa voi nauttia ilta-auringosta. Terassilla voisi olla rentoja 
puutarha- ja rantatuoleja, joissa osassa voisi myös ottaa aurinkoa. Altaan vieressä 
olisi kiva olla aurinkotuolit ja auringonottopaikka. Katosta ei tarvita.  
Saunat: Kun ollaan näin hienoissa maisemissa, saunoista pitäisi ehdottomasti olla 
isot ikkunat jokimaisemaan. Takahuoneen ja saunojen sijaintia voisi vielä miettiä niin, 
että näkymä on isosti ulos.  
Ravintolan sisätila: Olisi kiva, että sisätila olisi viihtyisä ja siellä olisi paljon 
viherkasveja luomassa viihtyisyyttä ja kesäistä tunnelmaa talvisinkin. Betoninen ja 
liian moderni sisätila on luotaantyöntävä.  
Sisustusidea: Heurekan läheisyys ja ideat osaksi ravintolan ilmettä. Sisustuksessa 
voisi hyödyntää Heurekan kuvamaailmaa (avaruutta, kasveja jne.) Lisäksi voisi olla 
esimerkiksi lasten nurkkaus, jossa on jotain kivoja oivalluttavia tekemisiä, joita on 
myös Heurekassa. 

• Ehkä padel-kenttää ja ulkokuntosalia ei tarvita vaan pysytään sauna-ravintola 
konseptissa. 

• Padel-kentät peittävät nykyisellään siistin nurmialueen, joka on soveltunut hyvin 
piknik-tarkoituksiin. Ehkä yksikin kenttä riittäisi tai ne voisi sijoittaa johonkin toiseen 
kohtaan rantaa, missä kunnostusta tarvitaan muutenkin? Uima-altaat olisivat hieno 
lisä, jos jokea ei saa uimakelpoiseksi. 

• Mietin, että mitähän vastarannan asukkaat tuumaavat? Olisiko alkuperäinen 
sijaintiehdotus kuitenkin parempi? Tämä ehdotus yhdistyy kivasti myllyn rantaan ja 
on ehkä suojaisampi kuin alkuperäinen, mutta alkuperäinen sitoo puolestaan 
paremmin Heurekaan ja vastarannan leikkipuistoon. Sijaintia kannattaa kyllä 
tarkkaan harkita. Miettisin myös, onko tässä ei-kaupallista julkista tilaa vai 
valjastetaanko kokonaan bisnekselle. Aika iso painoarvo annetaan kokouskäytölle, 
sekin vähän mietityttää. 

• kunnon esiintymislava se palvelee vauvasta vaariin. Vaikka sitten saunan lisäksi. 



• Hyvältä näyttää jo nyt 

• Tuo suunniteltu silta pitäisi kyllä toteuttaa. Yksi silta on liian vähän. Uima-allas 
näyttää kovin pieneltä?? Koirapuiston kun vielä saisitte johonkin sovitettua. 

• Saunoja ja altaita voisi olla jopa enemmänkin. 

• Uima-allas aluetta veisin Helsingissä olevan Allas Sea Poolin suuntaan. 

• Havainnekuvassa rakennus näyttää kovin suurelta🤔mahtuuko tuo? 

• Asuintalot ovat aika lähellä siinä, saunan paikka pitäisi harkita tarkkaan. 

• Ehdotus on hyvä ja toimiva, tilaa voisi soveltaa monenlaiseen käyttöön. Tikkurilan 
tarjonta ravintoloiden ja yökerhojen suhteen on suhteellisen niukka. 

• Ei kehitysehdotuksia 

• Uimismahdollisuus / vesijumppaa ja voisi katsella joelle 

• Pistäisin sen ”alkuperäiselle” paikalle. 

• En mitenkään. 

• Jättäisin joessa uimisen pois, samanlainen allas kuin Hesassa eli lämmin allas ja pieni 
kylmäallas. Jätetään joki kaloille. Esiintymislava niin että voi keikkoja pitää 

• Rakennuksen yhteyteen tai lähistölle voisi toteuttaa ruoppaamalla yleisen 
uimarannan. 

• Sijoittaisin alkuperäiseen paikkaan, jolloin olisi avarampi alue vesineen. Nyt 
suunnittelijan ajattelema paikka liian ahdas, joki kapea. 

• En ole varma onko ehdotuksen poikkeava paikka paras mahdollinen johtuen joen 
vastarannalla olevien talojen varjostuksesta varsinkin ilta-auringon suhteen. 

• poistaisin sen kokonaan. Ei sovi Keravanjoen varten, samea vesi ei houkuttele 
istuskelemaan portailla saatikka uimaan. Joen vesi on myös noussut ajoittain 
korkealle - onko tämä otettu huomioon 

• Tehkää kerrankin laadukkaasti ja viimeisteltynä loppuun asti. 

• Arvokkaassa kulttuurimaisemassa aivan liian dominoiva rakennus. Nyt maisemaa 
hallitsee Heureka. Tämä tulisi nyt siihen eteen, eikä se taytä RML:n 
maisemansuojelutavotteita.  Rakennus sellaisenaan on liian korkea ja peittää 
näkymää Heurekan suuntaan. Tulee harkita siirtoa toiseen sijoituspaikkaan, esim 
lähemmäksi rautatietä tai Heurekan eteläpuolelle, siellä on tilaa. 

• En mitenkään 

• Ehkä vielä isompi uima-allas. Houkuttelisi porukkaa helteellä kun ei saada 
maauimalaa Tikkurilaan. 

• Ravintolansali on aika "kolkko". Siellä voisi olla jotain " pehmentäviä elementtejä", 
esim. matalia tilanjakajia, kasveja. Baarin takaseinä valkoisena laattaseinänä tuo 
mieleen sairaalan. Jos takaseinälle ei tule esim hyllyjä tms, jossa esim säilytetään 
viinejä ja muita alkoholijuomia, niin kuvatapetti vanhoilta ajoilta voisi olla kiva. Kuva 
voisi olla esim. musta-valkoinen, joka kuvastaa vanhan ajan paikkaa ja maisemaa 
hyvällä maulla. Jos ei samasta paikasta mitään, niin jostain kuitenki historian 
havinaa. Katolla sijaitseva "lasi", josta valo kajastaa ulos ja ylös, voisi olla pyöreä, 
kuin helmi. Näin valo ja helmi saisivat iltahämyssä oikean paikkansa, joka näkyy. Se 
voisi olla myös maamerkkinä paikalle. Talvella saunasta vilpolaan meno katetulle 
terassille, jossa takka on, voisi olla ainakin turisteille kokemus. 

• Saunaravintolan massiivinen koko mietityttää. Heurekan ympäristö ja Ranta on ollut 
Vantaan suosituimpia ajanviettopaikkoja varsinkin kesäisin ja nyt tuo saunaravintola 
haukkaisi hyvin ison siivun siitä kohdasta missä ihmiset tykkäävät aikaa viettää. 



Kokoa minä varsinkin pienentäisin. Onko tarvetta kokoustiloille? Pitää muistaa että 
rannan toisella puolella on kumminkin Sokos Hotel Vantaa Tikkurila. 

• - Liikaa liian pieniä huoneita (muutamien neliöiden), toinen sauna esim. liikaa.  
- 2 krs. neuvottelutiloja ei kannata tehdä vain neukkareiksi vaan muunneltaviksi 
tiloiksi joko ravintolalle, harrastustoiminnalle tai kokoustiloiksi. 
- Mitä on suunnitteilla vastarannalle? 

• Esiintymisiin isompi lava ja ihan maalle 

• Talviaikana voisi olla jopa yleisiä saunavuoroja miehille ja naisille erikseen. 

• Toivon että joen varren ulkoilu/lenkkeilymahdollisuudet saadaan säilymään hyvinä. 
Joki olisi hyvä saada uimakuntoiseksi. 

• Rakennus ylittää reilusti tilaohjelman neliöt. Saunaosaston tulisi olla ehdotuksen 
keskiössä. Nyt sauna jää jotenkin sivuosaan ja on mitoitukseltaan liian pieni. Missä 
ovat kylpypaljut? Ravintolan ja sen kokoustilojen neliömäärä on liian suuri. 
Arkkitehtuurin pitää satsasta lisää. Alkuperäinen paikka olisi auringonpaisteen 
maksimoimiseksi hyvä ja siitä hanke näkyisi myös edustavasti junaradalle. 

• Leikkipuistoa vastapäätä tulee jättää tila valtuustossa tehdylle esiintymislavaa 
koskevalle loistavalle valtuustoaloitteelle. 

• Miten muuten: pitäisi ehkä tehdä uusi kilpailutus siten että saataisiin vähintään kaksi 
kilpailuehdotusta. 

• - saunoihin voisi panostaa hieman enemmän, jokinäkymää lauteilta tms, myös 
saunojen ulkoasuun jotain wau... 
- ravintolatilat sisältä kolkon ja kylmän näköisiä (toki vasta konseptikuvia) 

• Kilpailun tuloksena piti olla sauna. Nythän kyseessä on ravintola, jonka yhteydessä 
on mitättömät saunat pienine sähkökiukaineen. Ravintola näyttää sekin olevan 
monopoliasemaa Tikkurilasta havittelevan toimijan. Oikeissa saunoissa on tilaa 
kymmenille asiakkaille sekä miesten, että naisten puolella. Kertalämmitteinen, 1000 
kuutiota kiviä sisältävä kiuas on se joka takaa löylyt. Eihän tuommoiseen 
normisähkösaunaan pääsystä kukaan maksa, niitä on jo kaupungit pullollaan 
(uimahallit jne.). 

• Liian suuri rakennus. 
Kapeaa jokea ei kannata tukkia esiintymislavalla, kun maallakin on tilaa. 

• Toivottavasti koko Keravajoen ranta-alue Vernissalta Tikkurilantielle saakka (ml. 
Veinin mylly) kunnostetaan nopealla aikataululla ja rannalla rehottavat 
huonokuntoiset puut ja pusikot poistetaan. Alue on kauneimmillaan kun 
rantanäkymät ovat avoimet. Toivottavasti uusi kävelysilta Heurekalta Silkkiin 
valmistuu jo ennen Saunaravintolaa. 

• Siirtäisin saunan Silkkiä vastapäätä ja jättäisin tämän alueen esiintymislavan paikaksi 
ja yleisten tilaisuuksien järjestämiseen. Esim pienet keikat, festarit ym. 
Alueella piti olla yhteistyötä suunnittelussa. Kaikki alueen maanomistajat ja 
kiinteistöt (Heureka, kaupunki, Vernissa, ym) piti yhdessä suunnitella alue. Nyt tämä 
ehdotus vesittää tämän ja paaluttaa alueen suunnittelun tämän Vuolteen ehdoille. 
Ehdotan aikalisää ja yhteistä näkemystä alueen toimijoiden kesken. 

• Ravintola on liian suuri. Kunnollisen kokoinen sauna on saatava pääosaan. 
Voisikohan se olla moderni ja vähähiilisesti hirsirakenteinen sekä miellyttävin 
jokinäkymin. Ei vastapäätä asuintaloa! Ehdotettu poikkeava sijainti on myös huollon 
ja turvallisuuden kannalta hyvin ongelmallinen. 

 



Avoin palaute 

• Olisi myös mukavaa jos rantavyöhyke jätettäisiin rakentamatta täyteen. Olisi avaraa 
tilaa, kukkaistutuksia, penkkejä. Konserttilavat eivät mielestäni sovi 
asuinrakennusten läheisyyteen. 

• Kilpailuehdotus "Vuolle" ei vastaa annettua kilpailuohjelmaa erityisesti sijainniltaan 
ja rakennusoikeuden määrältään eikä sitä tulisi hyväksyä asemakaavoituksen 
lähtökohdaksi. Saunatilat ovat pienessä sivuroolissa vaikka niiden tulisi olla hankkeen 
keskeisin toiminto. Ravintola-, terassi-, kokous-/juhlatilapalvelut, tapahtuma-, 
liikunta- ja oheispalvelut ovat liian isossa roolissa toimintojen ja tilaohjelman 
suhteen. 

• Mahdollisuus uimiseen joessa pitää selvittää ja toteuttaa muutostyöt kohteen 
rakennusaikana. Ruoppaus tms on helppo toteuttaa rakennusaikana tämä lisää 
palvelun kokonaisvaltaisuutta. Tämä mahdollistaa myös talviaikaisen käytön ja 
avantouinti kokemuksen mahdollisuuden. 

• tosi hieno juttu 

• Mahtavan kuuloinen idea, alkakaa vaan tekemään! 

• Ihanaa kun myös Vantaalle kaavaillaan tällaisiä elämyskohteita, jatkossa ei aina 
tarvitse mennä Helsinkiin asti. Uskon, että palveluiden parantuessa ja 
monipuolistuessa Vantaasta tulee entistä houkuttelevampi paikka asua. 

• Toivotaan että rakennetaan. Upea suunnitelma. 

• Idea on loistava, toteutukseen nopeasti! 

• Tämä on kuin Helsingin hyvin menestynyt Löyly. Tsemppiä urakointiin, tätä 
Tikkurilaan halutaan! 

• Mietityttää joen toisella puolella oleviin asuntoihin kohdistuvat meluhaitat. 
Toivottavasti tämä ei aiheuta kuitenkaan isoa ongelmaa/valitusketjua, mutta tämä 
on tärkeä huomioida. Terassilta voi helposti tulla kovaakin meteliä, joka häiritsee 
alueen asukkaita.  
Uskon, että tämä toteutuessaan myös voisi rauhoittaa Heurekan puiston alueen illan 
viettoa positiivisella tavalla. Kun on joku virallinen ravintola vieressä ja 
todennäköisesti myös enemmän aikuista ja vanhempaa väestöä myös kulkemassa 
tämän johdosta alueella iltaisin.  Eli Heurekan puisto ei olisi enään vain teinien 
ryyppäys paikka. 

• Tuo pitää toteuttaa 

• Tehdään mielummin isosti kuin nolosti. 

• Vantaalla ei ole paljoa alueita, joihin mennä keskustelemaan ja syömään samalla 
ruokaa / viettämään iltaa (ilman, että olisi pelkkästään juopumisen tarpeessa). 
Muutin tänne Helsingistä ja tämmöistä juuri kaipaan lähelle, ettei aina tarvitsisi 
mennä helsinkiin jos ehdottaa ystävien näkemistä muualla kuin kotona. 

• Hienoa, että Tikkurilaan on suunnitteilla tällaista! Asutuksen lisääntyessä on hyvä, 
että palvelut paranevat. Joenranta on oivallinen sijoitus paikalle, johon ihmiset 
voivat tulla rentoutumaan ja nauttimaan. 

• Tämä olisi Tikkurilan 'löyly', jokiranta on nytkin todella suosittu ulkoilu- ja 
istuskelupaikka, ja voin kuvitella, että tämä paikka vetäisi ihmisiä kauempaakin. 

• Kaikki millä saadaan aktiivisuutta ja elävyyttä kaupunkiympäristöön on hyväksi. 
Kunhan ei vaan tule mitään ”räkälää”. 



• Pukuhuonekaappien on suotavaa olla tarpeeksi suuret myös talvivaatteiden 
säilyttämiseen turvallisesti. 

• Rakennus on huomattavasti suurempi kuin kilpailuohjelma esittää. Sauna ei siltikään 
ole pääosassa, vaan käsittää alle viidenneksen tilaohjelmasta.  
Kilpailuohjelmasta poikkeava sijainti on suurin yllätys. Aurinkoista etelän suuntaa ei 
ole hyödynnetty ja terassi aukeaa nyt pääosin pohjoiseen. llta-auringon edessä on 
korkea Silkkitehdas ja As oy Silkinrannan asuinkerrostalon nelikerroksinen osa 
parvekkeineen.  

• Erityisesti huolettaa ravintola-saunan huoltoajo. Uuteen sijaintiin ei Heurekan 
pysäköintialueelta voida ajatella huoltoajoa pitkin Veininmyllynsillan ja 
Heurekansillan väliin osuvaa kaikkein vilkkainta rantareittiä. Huoltoajo tuntuukin 
esitetyn tulevan Helsingin puolen kapeaa ja vilkkaasti liikennöityä raittia pitkin. 

• Toivoisin Tikkurilan alueen pikaista 

• Hieno idea! 

• Suunniteltu alue on juuri mainio saunaravintolalle. 

• Kuulostaa aivan huikean hyvältä ehdotukselta, innostuin! 

• Erittäin hyvä idea! Ei tarvitse Helsinkiin asti lähteä kokeakseen samanlaista. 

• Loistavaa! 

• Todella hienoa, jos Tikkurila saa oman ”Löylynsä” Varmasti tulee ihmisiä muualtakin 
loistavien kulkuyhteyksien ansiosta. 

• Kuka tulisi saunomaan tuonne? Joen vesi ei houkuttele ainakaan uimaan. 
Kannatetaanko paikallista ravintolayrittäjää tiloihin???? Onko kumminkaan viihtyisä 
paikka??? 

• Loistavaa, että Tikkurilaa kehitetään. Asukasmäärä kasvaa koko ajan ja 
virkistäytymiseen tarvitaan alueita. 

• Ajatus toimivasta konserttilavasta pitää palvella monipuolista kulttuuria. 

• Pääasia että toteutuu! 

• Yks hailee jos kyseessä olisi yksityinen raha. 

• Vantaa on pitkään ollu alue, joka tuntuu olevan Helsingin ja Espoon rinnalla se 
heikoiten kehittynyt alue ja niin varmasti onkin. Vantaa tarvitsee paljon enemmän 
vetovoimaa ja investointeja jotta pitkällä tähtäimellä saadaan niin asukkaat kuin 
yritykset tänne. Toivon todella että tämä ja muut suuremmat hankkeet menevät läpi, 
koska muuten Vantaa jää auttamatta muiden suurien kaupunkien jalkoihin. 

• Kannatetaan. Erittäin tervetullut suunnitelma Tikkurilaan. 

• Sijainti ehdotetulla paikalla on parempi kuin alkuperäinen, ohjeellinen varaus, joten 
toivottavasti toteutuu tuohon. 

• Ehdotus kuulostaa vähän liian hyvältä ollakseen totta. Pelkään, että kun luvat on 
kunnossa, muuttuu niin ulkoasu kuin muutkin kauniit suunnitelmat. Dixi on 
erinomainen esimerkki siitä, mitä pahimmillaan voi käydä, jos ei olla tarkkana. 
Rakennusliikkeitä ym. tahoja ei saa päästää mellastamaan mielin määrin. Toivon 
todella, että suunnitelman takana on joku yrittäjätaho eikä esim. S-ryhmä, joka 
nopeasti kiepsauttaa tästä itselleen himoitsemansa hotellilaajennuksen. 

• Loistava idea! Äkkiä toteutukseen 

• En oikein innostu puulämmitteisestä saunasta, turhaan tuprutetaan pienhiukkasia 
ilmaan. Olisiko esim. höyrysauna ympäristöystävällisempi? 

• Toivottavasti tämä toteutuu! 



• Hydrohex vesijumppaa 

• Hyvä juttu 

• Aurinkopaneelit👍 

• Kokonaisuudessaan kannatettava toteutus kun paikka on alkuperäinen. Toiminnan 
hintapolitiikkaan kaupungin vaikutettava, jotta kaikilla on mahdollisuus nauttia 
paikan antimista. (Hyvä esimerkki Tikkurilan kahvilan vuokraus, jossa edellytettiin 
yrittäjältä muutamia asioita). 

• Toivon suuresti että saunaravintola toteutuu - olisi hieno lisä kehittyvään Tikkurilaan! 
Harmittavaa että kilpailuun saatiin vain yksi ehdotus. 

• SOME:ssa tyypilliseen tapaan lytätään kaikki suunnitelmat ja populistit vaativat 
rahoja lapsille ja eläkeläisille, mutta mites me keskiluokka? Kai meidän laskujen 
maksajienkin pitää joskus saada jotain. Tämä on kerrankin myös meille ja samalla 
koko Vantaalle kasvojen kohotus. Hienoa! 

• Sauna ja ravintola-kokoustila on hankala yhdistelmä. Tulisi päättää, kumpi tehdään. 
Alunperin jokirantakaavailuissa on puhuttu vain saunasta. Käytännössä rakennus 
toimisi pääosin ravintola-kokoustilana, mikä olisi vieras tarkoitus tässä 
kulttuurimaisemassa. Jos saunaa halutaan, sille oikea paikka olisi Kuusijärvellä, jossa 
voi myös uida ja toiseksi, Kuusijärven sauna-ravintolarakennus on sellaisenaan jo 
vaatimaton ja uudistamisen tarpeessa. Sauna liittyy ulkoilumahdollisuuksiin, joita 
Kuusijärvellä on. 

• Hienoa, että saadaan lisää uutta Vantaalle ja Tikkurilaan. Olemme kuitenkin keskellä 
kaikkea ja lyhyet matkat. Tällaista ei ole vielä, joten hienoa, että erottuu muusta 
tarjonnasta. Hienoa, että joki on otettu myös käyttöön ja veden 
käyttömahdollisuudet suppailuun yms. 

• Itse pienentäisin rakennuksen kokoa. Lisäksi tutkisin ihan reilusti onko tarvetta noin 
massiiviselle rakennukselle. Pitää muistaa että harva kumminkaan joessa ui koska 
vesi on aika likaista. Joki on enemmän suppailijoiden ja melojien suosiossa. Uimarit 
on laskettavissa 2 käden sormin. Joten pienentäisin aika reilusti rakennuksen kokoa 
ja sitä mitä kaikkea rakennuksessa tai edustalla pitäisi olla. 

• Melontakeskukseksi sopisi hyvin myös Veininmylly, jolloin saunanterassin edustaa ei 
tarvitse miinoittaa kajakeilla. Padel-kentät sijaitsevat liian ahtaassa ja rinteisessä 
paikassa. Ovatko istuskeluportaat ja esityslava anniskelualuetta?  

• Huolto on tässä paikassa hyvin vaikea toteuttaa rantaraitin vilkkaimmalla paikalla. 

• Miten tähän saunaan tulikaan yrittäjäksi juuri sama joka sai erikoiseen tapaan reilulla 
alihinnalla Pation tilat??! 

• Toivottavasti tämä suunnitelma toteutuu ja vielä yhtä laadukkaana kuin kuvat 
antavat olettaa. 

• Alunperin on puhuttu yleisen saunan saamisesta jokirantaan. Suunnitelmassa on 
ravintola pääroolissa ja liitännäisenä on pienet saunat. Todennäköisesti nämä saunat 
jäisivät lopulta pelkiksi tilaussaunoiksi eli hankkeen alkuperäinen tarkoitus tällä 
suunnitelmalla tuskin toteutuu. 

• Kiitos hienosta hankkeesta. Toivon sen toteutuvan mahdollisimman pian. Myös 
muun Heurekan alueen suunniteltu kunnostustyö tulisi suorittaa samanaikaisesti 
niin, että alue ei ole vuosikausia työmaana. Tikkurilan kosken alueen hanke on 
venynyt jo toteutukseltaan liian pitkäksi. 



• En toivo saunarakennusta alueelle ollenkaan, vaan haluaisin että alue pysyy 
puistomaisena virkistysalueena. Ravintoloita löytyy Tikkurilan keskustassa riittävästi. 
Kyseinen ehdotus tuo alueelle liikaa levottomuutta. Myös rakennuksen sijainti 
suunnitelmassa häiritsee rannalla olevan kerrostalon asukkaita. Ehdottomasti 
rakennuksen ei pitäisi tulla suunnitelmassa olevan Silkkisillan kohdalle. 

• Mielestäni alueen suunnittelu pitää hoitaa kokonaisuutena.  
Mukaan kaikki alueen rajanaapurit ja toimijat. Heurekan naapuruus tulee ottaa 
huomioon. Tämä olisi mahtava tilaisuuksien järjestämispaikka. 


